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§ 49 KUN 2018/127 

Mål och budget 2019-2021 för kulturnämnden 

Beslut 
Kulturnämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 

1. Kommunfullmäktige fastställer fokusområden och resultatindikatorer för 
kulturnämnden enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 5 september 2018. 

2. Kommunfullmäktige fastställer kulturnämndens budgetram för år 2019 till 141,6 
miljoner kronor, en ökning med 1,5 miljoner kronor jämfört med 
kommunstyrelsens beslut, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 5 
september 2018.  

3. Kommunfullmäktige fastställer kulturnämndens check- och avgiftsnivåer inom 
kundval kulturskola enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 5 september 
2018. 
 

4. Kommunfullmäktige fastställer kulturpengen för kulturnämnden enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen den 5 september 2018. 
 

5. Kommunfullmäktige fastställer avgifter för upphandlad lovverksamhet för 
kulturnämnden enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen den 5 september 2018 samt 
beslutar om möjlighet till avgiftsbefrielse för barn och unga som lever i familjer 
som beviljats ekonomiskt bistånd. Intäkterna från avgifterna tillfaller vald 
leverantör och utgör en del av ersättningen för upphandlad tjänst. 

 

Ärendet 
I juni fattade kommunstyrelsen beslut om ekonomiska ramar och budgetdirektiv inför 
nämndernas arbete med förslag till Mål & Budget 2019-2021. Kulturnämndens förslag till 
Mål & Budget 2019-2021 återfinns i bilaga 1 till tjänsteskrivelsen. Bilagan innefattar förslag 
till nämndens fokusområden och resultatindikatorer, förslag om check-och avgiftsnivåer 
samt förslag om att budgetramen ska utökas 1,5 miljoner kronor i förhållande till vad som 
fastslogs av kommunstyrelsen i ramärendet. Dessa 1,5 miljoner kronor avser 
ambitionshöjande åtgärder som till exempel målinriktad verksamhet för funktionsvarierade 
barn och unga, värdering av konstsamlingen och införandet av en ny digital tjänst för 
bokning och bidrag.   

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 5 september 2018 
Bilaga: Mål och budget kulturnämnden 2019-2021 
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§49 forts. 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut. 
 

Beslutsgång 
Kulturnämnden beslutade i enlighet med Hans Peters bifallsyrkande.  
 
Mattias Qvarsell (S), Fredrik Holmqvist (V), Bosse Ståldal (NL) och Roland von Malmborg 
(MP) deltog ej i beslutet och hänvisade till egna budgetförslag.   
 
 
- - - - - 
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§ 50 KUN 2018/76 

Tertialbokslut 2 år 2018 kulturnämnden 

Beslut 
1. Kulturnämnden fastställer tertialbokslut 2 för år 2018. 
 
2. Kulturnämnden ger kultur- och fritidsenheten i uppdrag att återkomma med uppföljning 
av tertialbokslutet vid nästkommande sammanträde.  
 

Ärendet 
Aktuellt för verksamheten är bland annat det nya kundval kulturskola som inleddes från 
och med höstterminen. Avtal för drift av biblioteken med start 2019 har tecknats. Nacka 
kommun är även en av pilotkommunerna i Sveriges Kommuner och Landstings arbete 
med att ta fram en ny digital plattform för föreningsbidrag och lokalbokning. Utfallet för 
perioden är en positiv avvikelse mot budget på 3,1 miljoner kronor, vilket främst beror på 
ett överskott inom kundval kulturskola. Överskottet förväntas minska under hösten och 
inga budgetavvikelser prognostiseras för nämnden på årsbasis. 
 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 10 september 2018 
Bilaga: Tertialbokslut 2 kulturnämnden 2018 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
Mattias Qvarsell (S) yrkade att kulturnämnden får en enklare uppföljning av tertialbokslut 
vid nästkommande nämndsammanträde.  

Beslutsgång 
Kulturnämnden beslutade i enlighet med Hans Peters bifallsyrkande till enhetens förslag 
med Mattias Qvarsells tilläggsyrkande.  
 
 
- - - - - 
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§ 51 KUN 2018/98 

Yttrande över detaljplan för del av Ryssbergen 

Beslut 
Kulturnämnden antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 24 
augusti 2018. 
 

Ärendet 
Kulturnämnden yttrar sig i frågor som rör behov av anläggningar och lokaler för 
kulturverksamhet samt utsmyckning av offentliga platser. Nämnden är även rådgivande vid 
utformning av bostadsområden. 
 
Detaljplan avser del av Ryssbergen, del av Sicklaön 13:3 och del av 134:21, på västra 
Sicklaön. Planförslaget innebär att delar av naturområdet Ryssbergen bebyggs, främst på 
platser som idag störs av trafikbuller. Nya höghus får negativa konsekvenser för 
riksintresset för Stockholms farled och inlopp.  I yttrandet påpekas att Ryssbergen inte 
tidigare utpekats som lämpligt område för höga hus.  
 
Planen skapar access till norra delen av Ryssbergen, som planeras att bli ett naturreservat, 
vilket gör att området kan bli mer besökt. Det är positivt att ”hjässan” tillgängliggörs för 
Nackabor och besökande. Gång- och cykelvägar planeras. Yttrandet framhäver att 
trygghetsaspekten sätts i fokus då många barn kommer att förflytta sig till skolor och 
aktiviteter i centrala Nacka eller på andra ställen. Planen tar upp frågan om fortsatt dialog 
med Länsstyrelsen angående fördjupade utredningar kring möjliga fornlämningar och 
yttrandet pekar på vikten av ett fortsatt utredningsarbete. 
 
Detaljplanen möjliggör för centralt belägna verksamhetslokaler för evakuering av befintliga 
verksamheter inom Nacka stad. I yttrandet påpekas behovet att på ett tidigt stadium se 
över detta då det skapar möjlighet för presumtiva hyresgäster att påverka färdigställande 
grad för att få hyresnivåer som till exempel kulturverksamhet och kreativa näringar kan 
bära. 
 
Bedömningen i yttrandet är att det finns ett behov av att följa den fortsatta processen och 
ta del av planering av byggnaderna som är placerade så att de skapar en karakteristisk profil 
av nya delar i centrala Nacka. Det gäller såväl planerade verksamhetslokaler närmast 
Värmdöleden och bostadshusen. Därför framhävs i yttrandet att det är av stor vikt att 
gestaltning får spela en viktig roll i fortsatt arbete. Konstnärlig gestaltning bör få en 
framträdande roll i fortsatt planering av byggnader i Ryssbergen.  
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§51 forts. 
 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 24 augusti 2018 
Bilaga 1: Förslag till yttrande över detaljplan för del av Ryssbergen 
Bilaga 2: Planbeskrivning 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut. 
 
Fredrik Holmqvist (V) yrkade, med instämmande av Bosse Ståldal (NL), om följande 
ändring på första sidans andra stycke i yttrandet:  
”Kulturnämnden ser i huvudsak positivt på förslaget om utveckling av del av Ryssbergen 
och vill lämna följande synpunkter.” till ”Kulturnämnden ser stora brister i förslaget om 
utveckling av del av Ryssbergen och vill lämna följande synpunkter.” 
 
Fredrik Holmqvist (V) yrkade, med instämmande av Bosse Ståldal (NL), att under 
Gestaltning/Konsekvenser och synpunkter, ta bort ”tillfälliga konstinstallationer under 
byggtiden”.  
 
Mattias Qvarsell (S) yrkade att en utredning ska genomföras hur skuggor från höga hus 
påverkar kultur- och fritidslokaler i kringliggande områden.  
 
Roland von Malmborg (MP) yrkade, med instämmande av Fredrik Holmqvist (V), avslag 
på kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande ställde Fredrik Holmqvist första ändringsyrkande om att ändra andra 
meningen i yttrandet till: ”Kulturnämnden ser stora brister i förslaget om utveckling av del 
av Ryssbergen och vill därför lämna följande synpunkter.” mot avslag och fann att 
kulturnämnden avslagit Fredrik Holmqvist ändringsyrkande.  
 
Därefter ställde ordförande Fredrik Holmqvist andra ändringsyrkande mot avslag och fann 
att kulturnämnden avslagit Fredrik Holmqvist ändringsyrkande.  
 
Ordförande ställde Mattias Qvarsells yrkande att en utredning ska genomföras hur skuggor 
från höga hus påverkar kultur- och fritidslokaler i kringliggande områden mot avslag och 
fann att kulturnämnden avslagit Mattias Qvarsells yrkande. 
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§51 forts. 
 
Därefter ställde ordförande sitt bifallsyrkande till kultur- och fritidsenhetens förslag till 
beslut mot avslag och fann att kulturnämnden beslutat i enlighet med Hans Peters 
bifallsyrkande till enhetens förslag.  
 

Reservationer 
Roland von Malmborg (MP) och Bosse Ståldal (NL) reserverade sig mot beslutet.  
 
Fredrik Holmqvist (V) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet motsätter sig exploateringen av Ryssbergen. Naturvärdesinventeringar som 
gjorts i Ryssbergen av Pro Natura, ÅF och Calluna rekommenderar att Ryssbergen ska 
bevaras i sin helhet.  
 
Politiker från alla Nackas partier svarade JA på Naturskyddsföreningens frågor om 
ekosystemens kapacitet skall bevaras och att ekosystemtjänster skall integreras i alla 
planprogram och detaljplaner. Nu är valet över och när politiken skall praktiseras blir 
resultatet ett annat. Hur stor blir inte skillnaden mellan den miljötillgång Ryssbergen är i 
dag — mot den miljöskuld den kommer bli, när urskogen byts mot bensinstation, Bilia, 
McDonalds Drive-in och höghus! Visst kan man störas av trafikbuller i Ryssbergen men 
lösningen är bullerplank, inte ännu mer trafik.  
 
Kulturnämndens uppdrag är att yttra sig om anläggningar för kultur och utformning av 
bostadsområden.  
 
När man läser handlingarna slås man av de många negativa konsekvenser som 
exploateringen innebär, hur de höga byggnaderna påverkar landskapsbilden och 
kulturmiljön. Att Nackas särart som skärgårdskommun kommer att ändras och att 
riksintresset Stockholms farled är påverkas negativt. Framförallt ödesdigert är det för det 
unika naturområde byggnationen ersätter. Därför nödgas Vänsterpartiet reservera sig mot 
yttrandets inriktning. 
 
I yttrandet föreslås även att ”Konsten att skapa stad” ska uppföra tillfälliga 
konstinstallationer under byggtiden. Sedan i somras är ”Konsten att skapa stad” Nackas 
program för offentlig konst. En av de drivande idéerna bakom programmet är att snabba 
upp byggprocesser genom mindre antal överklaganden. Konst och kultur skall alltså 
underlätta exploateringsprocessen. Konsten blir ett verktyg för kommunstyrelsen och 
byggaktörerna att påverka kommuninvånarna. Att låta det kommunala konstprogrammet 
låna sig till en sådan här agenda är odemokratiskt och reducerar konsten till ett 
maktverktyg. 
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Kulturnämndens yttrande rymmer en positiv sak: att nämnden ska kunna påverka 
lokalernas utförande för att möta de hyresnivåer kulturverksamheter kan betala. Denna nya 
inriktning håller bör vara ledsagande vid nybyggnation i andra delar av Nacka, dock inte i 
Ryssbergen med de värden som går förlorade.” 

Protokollsanteckningar 
Bosse Ståldal lät för Nackalistans partigrupp anteckna följande till protokollet. 
 
”NL är emot bebyggelse på Ryssbergen. Kommer det att bebyggas anser vi särskilt att de 
höga husen måste bli lägre och stor hänsyn måste tas till vyerna från farleden. Vi anser att 
tillfälliga installationer under byggtiden är olämpliga och onödiga. Spara krutet till 
permanenta installationer i stället.” 
 
- - - - - 
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§ 52 KUN 2018/119 

Yttrande över ändring av del av detaljplan för Sicklaön 
336:17 och 336:59 

Beslut 
Kulturnämnden antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 24 
augusti 2018. 
 

Ärendet 
Kulturnämnden yttrar sig i frågor som rör behov av anläggningar och lokaler för 
kulturverksamhet samt utsmyckning av offentliga platser. Nämnden är även rådgivande vid 
utformning av bostadsområden. 
 
Berörda fastigheter ägs av Kajsa och Olle Nymans kulturstiftelse. Syftet med planändringen 
är att möjliggöra att Sicklaön 336:17 kan styckas av i två delar. Denna ändring gör det 
möjligt att avyttra Långa raden. Planförslaget ska vidare möjliggöra komplettering av 
befintlig bebyggelse. Planändringen syftar vidare till att bekräfta planstridiga byggnadsdelar 
samt säkerställa att den kulturhistoriskt värdefulla miljön inte förvanskas genom skydd-, 
varsamhet- och utformningsbestämmelser. De föreslagna ändringarna gör att befintliga 
byggnader får ett starkare och tydligare skydd och klassificering än i tidigare plan. 
 
I yttrande framhålls att en försäljning av Långa raden skapar finansiella möjligheter för 
kulturstiftelsen att göra olika ombyggnationer och förbättra möjligheterna att driva 
verksamheterna på ett rationellt sätt. Detta gör att stiftelsen kan agera för att långsiktigt 
kunna äga och förvalta och fastigheterna och att utveckla verksamheten och för att kunna 
ta emot fler besökare. 
 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 24 augusti 2018 
Bilaga 1: Förslag till yttrande över ändring av del av detaljplan för 336:17 och 336:59 
Bilaga 2: Samrådshandling del av detaljplan för 336:17 och 336:59 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkar bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
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§52 forts. 
 
Mattias Qvarsell (S) yrkade, med instämmande av Bosse Ståldal (NL), Roland von 
Malmborg (MP), Fredrik Holmqvist (V), att kulturnämnden skulle hemställa hos 
kommunstyrelsen att undersöka möjligheterna att köpa fastigheten i syfte att på sikt skapa 
boende för konststuderande. 
 
Hans Peters (C) yrkade avslag på Mattias Qvarsells (S) yrkande.  
 

Beslutsgång 
Kulturnämnden beslutade i enlighet med Hans Peters bifallsyrkande till enhetens förslag. 
 
Därefter ställde ordförande Mattias Qvarsells yrkande om att hemställa hos 
kommunstyrelsen att undersöka möjligheterna att köpa fastigheten i syfte att på sikt skapa 
boende för konststuderande mot sitt avslagsyrkande och fann att kulturnämnden avslagit 
Mattias Qvarsells yrkande.  
 
Votering begärdes och verkställdes.  
 
För Mattias Qvarsells yrkande röstade Bosse Ståldal (NL), Fredrik Holmqvist (V), Roland 
von Malmborg (MP) och Mattias Qvarsell (S). 
 
För Hans Peters (C) avslagsyrkande röstade Lydia Liu (KD), Anna Nörby Gennerud (L), 
Vilma Mori Aguilar (M), Monika Segerman (M), Oliver Rykatkin (M) och Hans Peters (C).  
 
Med sex röster mot fyra avslog kulturnämnden Mattias Qvarsells yrkande och beslutade i 
enlighet med Hans Peters bifallsyrkande till enhetens förslag.  
 

Protokollsanteckningar 
Mattias Qvarsell lät för Socialdemokraternas partigrupp anteckna följande till 
protokollet. 
 
”Nacka kan skapa studentbostäder, för konststuderande, i anslutning till Kajsa och Olle 
Nymans ateljé och konstnärshem. Vid avstyckning och försäljning av den ”långa raden” 
som i dag är hyresbostäder bör kommunen överväga att köpa fastigheten och på sikt 
upplåta den för bostäder för konststuderande. 
Då bidrar kommunen till att lösa fyra frågor i ett slag.  
1. Kulturstiftelsen, som idag äger fastigheten, får ett finansiellt tillskott och därmed 
ekonomi till nödvändiga investeringar i resterande byggnader.  



 
13 (19) 

 18 september 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kulturnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

2. Bostäder tillskapas på sikt för en målgrupp som idag har svårt att hävda sig på 
bostadsmarknaden.  
3. Kommunen bidrar, bokstavligen, till att kulturens arealer inte inskränks ytterligare. 
Fastighetsförsäljningen undanhålls köpare med spekulativa intressen. Istället stärker vi 
kulturens lokala förankring i Nacka. 
4. Motverkar en förvärrad situation i ett av Nackas mest segregerade områden” 
 
Bosse Ståldal lät för Nackalistans partigrupp anteckna följande till protokollet. 
 
”NL tycker att förslaget om att kommunstyrelsen får överväga möjligheten att det 
avstyckade huset i framtiden hyrs ut till konststuderande, är bra.” 
- - - - - 
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§ 53 KUN 2018/118 

Sammanträdesdagar för kulturnämnden år 2019 

Beslut 
Kulturnämnden antar föreslagna sammanträdesdagar för år 2019 samt dag för seminarium 
inför mål och budget.  
 
Sammanträdesdatum 2019 (klockan 18.00): 
- Tisdag 19 februari 
- Tisdag 26 mars 
- Tisdag 28 maj 
- Tisdag 18 juni 
- Tisdag 24 september 
- Tisdag 22 oktober 
- Tisdag 10 december 
 
Seminarium inför mål och budget: Tisdag 9 april 

Ärendet 
Av § 2 i ”Reglemente med gemensamma bestämmelser för politiska organisationen i Nacka 
kommun” följer att varje nämnd, inför varje kalenderår, ska besluta om en 
sammanträdesplan senast under september året före. Kultur- och fritidsenheten har tagit 
fram ett förslag till kulturnämndens sammanträdesdagar för år 2019. Förslaget är anpassat 
utifrån kommunens övergripande ekonomiprocesser och hänsyn har även tagits till lov- 
och helgdagar. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 20 augusti 2018 
Bilaga: Berednings- och sammanträdesplan för kulturnämnden år 2019 
 

Beslutsgång 
Kulturnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
- - - - - 
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§ 54 KUN 2018/4 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kulturnämnden noterar handlingarna till protokollet.  

Ärendet 
-Delegationsbeslut gällande upphandling av kulturskoleverksamhet på loven år 2019, KUN 
2018/121, 2018-08-31 
-Avslag - ansökan om Lilla projektstödet, KUN 2018/124, 2018-08-28 
-Beviljande av Lilla projektstödet, 5000kr, Boo pensionärsförening för en jubileumsrevy, 
KUN 2018/101, 2018-06-25 
-Beviljande av kulturstöd, Lilla projektstödet, 15000kr, Älta centrum företagarförening, 
KUN 2018/103, 2018-06-25 
-Avslag – ansökan om Lilla projektstödet, KUN 2018/125, 2018-08-28 
- Avslag på ansökan om kulturstöd, KUN 2018/102, 2018-06-25 
- Beviljande av ansökan om kulturstöd, Lilla projektstödet, Afghanska Penklubben, KUN 
2018/116, 2018-08-08 
- Beviljande av kulturstöd, Lilla projektstödet, Fisksätra kulturförening, KUN 2018/105, 
2018-06-25 
- Beviljande av 3000kr i stipendiet Peng direkt 2018, KUN 2018/28, 2018-08-13 
- Beviljande av 3490kr i stipendiet Peng direkt 2018, KUN 2018/28, 2018-06-27 
-Beviljande av ytterligare kulturstöd för ansökan om Stora projektstödet – Unga Tur 
teatern,10 000kr, KUN 2017/152, 2018-09-14 
- Delegationsbeslut gällande anhållan om att få bli avauktoriserad inom kundval musik, 
KUN 2018/99, 2018-06-21 
-Delegationsbeslut gällande ansökan om auktorisation att bedriva kulturskola i Nacka, 
KUN 2018/92, 2018-06-18 
-Delegationsbeslut gällande ansökan om auktorisation att bedriva kulturskola i Nacka, 
KUN 2018/104, 2018-06-25 
-Avslag – ansökan om Lilla projektstödet, KUN 2018/129, 2018-09-06 
-Beviljande av ansökan inom Lilla projektstödet 2018, 4375kr, Nacka konstförening, KUN 
2018/10, 2018-08-28 
 

Yrkanden 
Mattias Qvarsell (S) yrkade, med instämmande av Fredrik Holmqvist (V), Roland von 
Malmborg (MP) och Bosse Ståldal (NL), att kulturnämnden ska besluta att hantera 
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upphandlingen av kulturskoleverksamhet på loven år 2019 på kommande 
nämndsammanträde. 
 
Därefter yrkade Mattias Qvarsell (S) att deltagaravgifterna ska vara lika oavsett val. 
 
Vidare yrkade Mattias Qvarsell (S) att deltagaravgifterna i lovverksamhet bestäms till 0 kr 
men med kostnad vid sen avbokning. 
 
Hans Peters (C) yrkade avslag på samtliga Mattias Qvarsells (S) yrkanden. 
 

Beslutsgång 
Ordförande ställde Mattias Qvarsells yrkande om att hantera upphandlingen på 
nämndsammanträde mot avslag och fann att kulturnämnden avslagit Mattias Qvarsells 
yrkande.  
 
Därefter ställde ordförande Mattias Qvarsells tilläggsyrkande om att deltagaravgifterna i 
lovverksamhet bestäms till 0 kr men med kostnad vid sen avbokning mot avslag och fann 
att kulturnämnden avslagit Mattias Qvarsells tilläggsyrkande.  
 
Därefter ställde ordförande Mattias Qvarsells andra tilläggsyrkande mot avslag och fann att 
kulturnämnden avslagit Mattias Qvarsells andra tilläggsyrkande.  
 
Således beslutade kulturnämnden i enlighet med förslag till beslut att notera handlingarna 
till protokollet.  
 

Protokollsanteckningar 
Mattias Qvarsell (S) och Fredrik Holmqvist (V) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Kulturnämnden borde ha beslutat i enlighet med vårt förslag om att nedsätta avgiften till 0 
kr för deltagande i kulturkursverksamheten på loven. 
Alla Nackas barn ska ha likvärdig tillgång till kvalitativ kulturverksamhet. Så är det inte idag 
och ett hinder är de höga avgifterna. Nu står nämnden i begrepp att upphandla 
lovkursverksamhet inom kulturområdet. 
För oss är det en självklarhet att analysera de sociala konsekvenserna av de beslut vi fattar. 
Vi vet sedan tidigare att de som har råd att åka på skidsemester eller på utlandsresor ofta 
har det bättre ekonomiskt ställt än de som av olika skäl stannar hemma på loven. Därför är 
det särskilt viktigt att säkerställa att avgifterna till lovverksamheten inte blir ett hinder för 
deltagande. 
Detta har man i viss utsträckning tagit hänsyn till när man angivit att den som har 
försörjningsstöd ska få delta utan avgift. Men den gränsen riskerar att skapa ett stigma. Och 
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barnen till dem som har för låg lön för att ha råd med avgifterna, men för hög lön för att 
omfattas av försörjningsstödet, blir helt enkelt utan denna fina verksamhet.  
Detta skapar ett utanförskapssamhälle och bevarar såväl de ekonomiska som kulturella 
klassklyftorna. Det är riktigt dåligt att inte vilja göra något åt det, trots att man känner till 
det.” 
 
- - - - - 
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§ 55 KUN 2018/20 

Anmälningar 

Beslut 
1. Kulturnämnden noterar informationen till protokollet.  
2. Kulturnämnden noterade att politikerinitiativ från Fredrik Holmqvist (V) har kommit in 
och lämnas till enheten för beredning.  
 

Ärendet 
-Politikerinitiativ från Fredrik Holmqvist (V) till kulturnämnden: Mångspråk och 
minoritetsspråk på biblioteken 
 

Beslutsgång 
Kulturnämnden noterade informationen till protokollet. 
 
Kulturnämnden noterade att politikerinitiativ från Fredrik Holmqvist (V) har kommit in 
och lämnas för beredning.  
 
 
- - - - - 
  



 
19 (19) 

 18 september 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kulturnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 56 

Övriga frågor 

Beslut 
Kulturnämnden noterar att politikerinitiativ från Mattias Qvarsell (S) om graffiti i 
kommunen har kommit in och lämnas till enheten för beredning. 
 

Ärendet 
Anders Mebius informerar om processen med rekrytering av ny enhetschef för kultur- och 
fritidsenheten. Besked kommer inom kort.  
 
Mattias Qvarsells (S) lämnar ett politikerinitiativ till kulturnämnden: ”Vi föreslår, med 
anledning av den kommunalt finansierade graffitimålningen i järla, att nämnden på nytt 
utreder möjligheterna att skapa förutsättningar för laglig graffiti i kommunen.” 
 
Roland von Malmborg (MP) ställde frågan om ansvarig nämnd för lekparker. Hans Peters 
(C) kommenterade frågan och konstaterade att den inte berör kulturnämndens 
ansvarsområde.   
 

Beslutsgång 
Kulturnämnden noterade att politikerinitiativ från Mattias Qvarsell (S) om graffiti i 
kommunen har inkommit och lämnas till enheten för beredning. 
 
 
- - - - - 
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